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11.03.2019 
 
I medfør af § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 
 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut:  
 

1. I følge finansloven for 2019 er der planer om at bygge et kollegium til 32 studerende. 

Vurderer Naalakkersuisut at det er tilstrækkeligt med 32 senge? 

 

a. Hvis svaret er ja: Hvorfor er det tilstrækkeligt? 

b. Hvis svaret er nej: Hvorfor er det ikke tilstrækkeligt?  

 

2. Hvor mange af disse værelser til de studerende vil være tilpassede til familier? 

 
3. Har gymnasiet i Aasiaat tilkendegivet hvor mange senge der er behov for? 

 
a. Hvis det er tilfældet, hvor mange senge har man så angivet som nødvendige?  

 

4. Hvor mange offentlige boliger har Gymnasiet i Aasiaat måttet leje pga. manglen på 

kolligieværelser? 

 

5. Hvornår bliver de saneringsmodne og ubeboede kollegier sanerede? 

 

6. Hvad har man tænkt sig at gøre med den kantine der har hørt til Gymnasiet i Aasiaat og 

som nu er lukket?  

(Medlem af Inatsisartut, Múte B. Egede , Inuit Ataqatigiit) 
 
Begrundelse: 
Vi er vidende om, at vi mangler kollegier til de studerende ude på uddannelsesstederne. I Aasiaat 
må voksne med familier bo i for små værelser med for få soveværelser. Sidste år havde gymnasiet i 
Aasiaat et tilbud til voksne som gerne ville videre i deres uddannelse, og derfor er der mange 
studerende med børn på stedet. Dette har den konsekvens, at gymnasiet må gå ud og leje sig ind i 
de offentlige boliger.  Og vi vil også gerne have oplysninger omkring, hvornår de ubeboede kollegier 
bliver sanerede.  
 
Jeg ønsker at mine spørgsmål må blive besvaret indenfor 10 arbejdsdage.   
 


